



AJUNTAMENT DE SANT BOI DE LLOBREGAT

Can Massallera

C. Mallorca, 30
08830 Sant Boi (Barcelona)
Tèl. 93 654 89 50
Fax. 93 652 47 39
Email: massallera@santboi.cat
www.facebook.com/CanMassallera
www.santboi.cat

Cat Ninyo

C. Major, 43
08830 Sant Boi (Barcelona)
Tèl. 93 6535 12 07
Fax. 93 630 88 95
Email: calninyo@santboi.cat
www.facebook.com/calninyo
www.santboi.cat

ACTA DEL CONSELL DE DISTRICTE EST

Data: 7 de juliol de 2021

Hora: 18 h

Format: Presencial i Telemàtica

Lloc: Sala de Plens Ajuntament

Hi assisteixen:

- Ana Maria Segura Valls
- Anna Maria Martin Gómez
- Alba Pedrós
- Albert Garcia Rico (Esplai La Barretina)
- Carlos Alberto García Salvado
- Carles Dalmau
- Cristian González Trillo (Amics de l'Ateneu)
- Cristina Morales
- Cris de la Isla
- David Zamora
- Ferran Martin
- Isabel Herrero
- Jaume Sans (Esquerra Republicana)
- Jesús Sanz
- Joan Ros (Sant Boi Comerç)
- Josep Sánchez
- Lluís Martí
- Mercè Mateu
- Minto Roteta (AV Casc Antic)
- Montse Navarro (veïnat)
- Neus Ros i Jové (veïnat)
- Núria Aleu (AV La Unió)
- Pedo Pérez (veí)
- Pilar Parras (AV)
- Raquel Gutierrez
- Sixt Oriol
- Sonia Ceballa
- Mireia Mendoza (vice-presidenta del Consell)
- Encarni Cazalla (vice-presidenta del Consell)
- Jose Manuel Gonzalez Labrador (regidor de Cultura)
- Cesar Thovar (regidor districte)
- Cisco Muñoz (tècnic de Districte)

S'excusen

Albert Vilatarsana (Director de l'àrea de Seguretat Pública de l'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat e intendent cap de la Policia Local)

Ordre del dia:

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior
2. L'Ateneu Santboià. Exposició a càrrec de Jose Manuel González Labrador, Regidor de Cultura
3. La seguretat al districte est, barri centre-Vinyets i Molí Vell. Exposició a càrrec d'Albert Vilatarsana, Director de l'àrea de Seguretat Pública de l'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat e intendent cap de la Policia Local
4. Precs i preguntes

Desenvolupament de la sessió

La Mireia Mendoza, en qualitat de vice-presidenta del Consell, dinamitza la sessió.

En primer lloc excusa a Albert Vilatarsana que havia de venir a fer la presentació sobre seguretat als barris i que per motiu d'una indisposició d'última hora no podrà assistir. Aquest tema es tornarà a programar en una pròxima sessió.

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Es dona per aprovada l'acta del consell del dia 6 de juny de 2021.

L'Ateneu Santboià

Fa l'exposició en José Manuel Gonzalez Labrador en qualitat de Regidor de Cultura de l'Ajuntament de Sant Boi.

Explica que l'entitat Associació d'Amics de l'Ateneu Santboià és actualment qui programa activitats més habitualment a l'Ateneu Santboià. Això s'ha articulat a través de dos instruments:

- Una llicència de cessió d'ús per portar a terme activitats a l'antiga caseta del conserge i la terrasseta amb uns horaris prefixats.
- Un conveni per fer ús de la resta d'espais habilitats (Jardins) que actualment està en procés de redacció.

Aquests documents es poden revisar i actualitzar en un futur tot i que es persegueix mantenir el mateix criteri que els darrers anys que ha estat minimitzar l'impacte en el descans veïnal.

En José Manuel comenta que fa uns anys es va portar a terme un procés participatiu el resultat del qual se l'ha fet seu l'Ajuntament per tal de definir una proposta d'usos. Es a dir, el Pla d'usos haurà de concretar les conclusions que van sortir del procés participatiu.

Actualment s'ha demanat una subvenció a la Diputació de Barcelona per definir aquest Pla d'Usos. Si el resultat d'aquesta sol·licitud fos positiu potser el podríem tenir definit al 2022.

La cerca de finançament serà imprescindible per tal de portar a terme el projecte en el que esdevingui l'Ateneu, per aquest motiu està previst:

- Demanar reunió amb el govern de la Generalitat per explorar vies de finançament.
- El 19 de juliol ja hi ha concertada una entrevista amb el Ministre de Cultura per parlar de tres temes i un d'ells és l'Ateneu Santboià.
- Explorar la possibilitat de rebre finançament a través dels fons europeus New Generation.

S'obre el torn de preguntes

1. Cristian Gutierrez d' Amics de l' Ateneu comenta que el procés participatiu establia 4 fases. La primera era la reparació de la coberta de la sala de ball i la darrera l'enderroc del teatre. En Cristian pregunta perquè no es va respectar aquest ordre i si el nou teatre anirà ubicat a la Sala de Ball.

En José Manuel contesta que la seguretat és lo primer i que l'estat del teatre era ruïnós com ho demostra que fins i tot els col·lectius d'arquitectes que van dinamitzar el procés participatiu van avalar l'enderroc.

També comenta que les grans inversions com les que necessita l'Ateneu s'han fet tradicionalment contra crèdit i el context posterior a la crisi del 2008 no ha permès afrontar aquesta inversió. La crisi del 2008 va suposar una reducció en el pressupost de l'Ajuntament de 30 milions d'euros.

En relació a la ubicació del nou teatre en José Manuel comenta que la Sala de Ball d'hivern no reuneix les condicions per ser un teatre i que també existeix la necessitat d'una sala de concerts i un saló de ball. Finalitza la intervenció comentant que el teatre i la sala de concerts/ball han de poder conviure en el nou projecte.

2. Un ciutadà pregunta sobre quin serà el model de gestió i si aquest estarà més vinculat al model de empresa externa o al model de gestió comunitària.

El regidor contesta que la gestió apostarà per un model que impliqui a les entitats de la ciutat sens cap dubte però actualment no s'ha decidit encara cap fórmula concreta.

3. Neus Ros de l' Associació del Casc Antic proposa que l'entitat s'incorpori al procés del conveni entre l'Ajuntament i l' Associació Amics de l'Ateneu.

En José Manuel respon que qui ha presentat una proposta és Amics de l'Ateneu i que l'Ajuntament ha donat resposta a aquesta proposta establint conversacions. Si l'Associació del Casc Antic té alguna proposta al respecte l'ha de definir i presentar-la. Tot i això comenta que desconeixent com es concretaria aquesta participació li sembla una idea interessant.

4. Una ciutadana pregunta pel format de Festa Major i festes de barri, la participació de l'orquestra Selvatana i les decisions preses en les comissions fetes a Can Massallera.

El regidor contesta que si de cara a les festes de l'any vinent hi ha la possibilitat de recuperar les propostes fetes a aquesta comissió, es farà.

5. La Mercè Mateu pregunta que perquè l'Ateneu obre fins les 5h de la matinada

El regidor contesta que s'obre fins aquesta hora només en moments molt puntuals de l'any que coincideixen amb grans festivitats i que en general el compliment d'Amics de l'Ateneu en aquest darrer temps ha estat satisfactori. Pensa que els actuals horaris establerts són raonables.

6. En Jaume Sans pregunta com ho han de fer les altres entitats per demanar aquests espais i també deixa palesa la necessitat de rehabilitació urgent de la coberta de la sala de ball.

En relació a demanar l'ús dels jardins s'ha de fer a través d'instància. Respecte als espais en que l'ús està cedit a l'Associació Amics de l'Ateneu es pot parlar amb l'Ajuntament que traslladarà la proposta a Amics de l'Ateneu o dirigir-se directament a l'entitat.

Pel que fa a la coberta de la Sala de Ball comenta que està sobre la taula ara mateix destinar una part del pressupost municipal però que es tracta d'una despesa important ja que part de la coberta és de fibro-ciment i el pressupost per arranjar-la és de més de 800.000 euros.

7. En Ferran, d'Amics de l'Ateneu Santboià, comenta que la crisi es va patir al 2008 però que el procés participatiu va esdevenir al 2014 i que estem al 2021 i la coberta de la sala de ball està caient. Finalment pregunta si seria possible establir un límit temporal per la cerca de finançament?

El Regidor recorda que l'Ajuntament compra l'ateneu al 2008, sent aquest ja un equipament en ruïna des del punt de vista arquitectònic. A més, els últims anys d'activitat a l'Ateneu, quan encara no era un equipament públic, no es va desenvolupar cap projecte cultural, més enllà de la posada en marxa d'un bingo i una discoteca.

El regidor també comenta que, tot i que han passat anys des de l'adquisició d'aquest equipament, els ajuntaments no han recuperat la situació financera prèvia al 2008 i que no hi han recursos per entomar projectes de la magnitud d'aquest. En relació a la calendarització de la cerca de finançament diu que no es pot emmarcar en un compromís temporal. Es tracta d'anar obrint portes fins aconseguir els diners. Allò ideal seria tenir el Pla d'Usos al 2022 i al 22-23 poder fer l'encàrrec del projecte arquitectònic.

8. La Núria Aleu de l'AA.VV La Unió planteja que potser les coses s'estan fent a l'inrevés i que primer s'hauria de saber de quins recursos es disposen abans de fer el Pla d'Usos. També demana que l'Associació estigui dins d'aquest projecte.

El regidor contesta que el Pla d'Usos és un pas fonamental e imprescindible per elaborar un pressupost. En relació a la participació de les AA:VV en José Manuel recorda que en els dos últims anys hi han hagut 2 processos participatius i que quan es faci una proposta de Pla d'Usos basat en el resultat del darrer procés participatiu s'obrirà un període de participació per la validació final d'aquest pla.

9. Isabel Herrero de l'AA.VV La Unió, vol saber quina part de l'Ateneu és practicable i se'n pot fer ús en l'actualitat i quina no.

En José Manuel Gonzalez Labrador contesta que les zones habilitades que compleixen totes les normatives són: Els jardins, la terrasseta i l'antiga caseta del conserge.

10. Una veïna es queixa que les activitats en aquest espai no han respectat el descans del veïnat i mostra el seu temor perquè el futur projecte tampoc ho faci.

Es respon que el futur de l'Ateneu ha de passar per conciliar l'activitat amb la vida veïnal i el descans.

11. En una intervenció, una persona de la sala demana més participació d'entitats a l'Ateneu.

El regidor torna a insistir en que hi ha hagut 2 processos participatius en els últims anys vinculats a aquest espai on ha participat tothom que ha tingut interès. També s'obrirà una nova oportunitat de participar amb la validació del Pla d'Usos.

12. Pedro, pregunta d'on es pensa treure el pressupost per finançar el futur Ateneu i diu que abans de fer un Pla d'Usos s'han de definir les necessitats.

El regidor contesta que ara mateix el que està sobre la taula és la cerca de subvencions que permetin no hipotecar el pressupost municipal i que les necessitats ja s'han definit.

13. La Mireia Mendoza reclama que s'inclogui en el pressupost partides per l'Ateneu i parla del dèficit d'equipaments culturals.

Finalitzat el torn de preguntes en José Manuel González Labrador abandona la sessió.

Precs i preguntes

- S'aclareix amb la persona que ha votat en contra de l'aprovació de l'acta que la validació o l'oposició a aquesta té a veure amb si l'acta és fidedigna a allò que es va comentar a la reunió. Si s'està d'acord o no amb el que es va dir, en principi no hauria de ser motiu per estar en contra de l'aprovació de l'acta.
- Un ciutadà present a la reunió presenta una queixa sobre l'estat del solar ubicat al Carrer Nou número 6-8. Comenta la presència de matolls, escombraries i fibrociment incorrectament emmagatzemat.

El tècnic de districte pren nota i farà les gestions oportunes.

- Un ciutadà demana accions punitives envers l'incivisme relacionat amb la neteja de la ciutat. Demana més neteja a la Rambla i Carles Martí i Vila. També formula una queixa en relació a la circulació de patinets.

El regidor anima a aquesta persona a exposar el tema en el monogràfic pendent que tenim sobre seguretat i explica les principals accions que s'estan fent.

- La Mireia Mendoza fa un seguit de peticions: publicitar els consells per guanyar participació, als mitjans dels que disposa l'Ajuntament, rotar l'espai físic on es fan les sessions del Consell i fer la propera a Can Massallera i demana tenir sempre un Pla B per si el ponent d'aquell dia no pot venir.

Se li contesta que s'està treballant per tenir un banner al Viure Sant Boi i a Ràdio Sant Boi. També se li comenta que Can Massallera no disposa actualment dels dispositius tecnològics necessaris per fer una reunió en format mixt (presencial i online) i per aquest motiu es fan a la Sala de Plens. Per últim també es comenta que sempre que sigui possible es farà aquest pla b.

- Per últim en Joan Ros planteja la necessitat d'equipar la rotonda d'accés al poble per les termes, a altres rotondes d'accés a Sant Boi, molt més florides i arreglades que aquesta. També demana intensificar la neteja els dissabtes al matí a la Rambla ara que l'oci nocturn comença a reobrir.

Es pren nota d'ambdues aportacions i es faran les gestions necessàries.

Es tanca la sessió a les 20 hores.